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Organisering 
 
Kort utgreiing om bemanning og oppgåver i 2023. 
 
Innovangsjonsminister (100 %)  
Ida Nordlad Hillestad har vore i full drift heile perioden.  
Ho arbeidar med den daglege drifta av nettsidene vangivaldres.no og facebooksida 
«Vang», samt har hovudansvar for arbeidsområda møteplassar, bustad og blest. Ved 
sidan av skrivejobbar for ulike lokale magasin, har ho også ein viktig kanal ut mot 
den yngre garden av befolkninga i Vang, som ho aktivt jobbar for å nå ut til kvar 
einaste dag. I tillegg kjem eit felles ansvar for begge i Innovangsjon med å følgje opp 
og ta godt imot tilflyttarar, tilbakeflyttarar og innbyggjarar i Vang.  
 
Næringsutviklar & dagleg leiar (100 %) 
Næringsutviklar Dag Inge Bruflot har vore i full drift heile perioden.  
Dag Inge brukar så godt som all tid på næringsutvikling i bygda og er tilgjengeleg for 
næringslivet i Vang 24-7. Også i 2023 har arbeidsoppgåver vore retta mot busetting, 
bærekraftig samfunnsutvikling og ulike prosjekt. Ved sidan av ein-til ein-oppfølging 
av bedrifter, enkeltpersonar og tilflyttarar som tek med seg arbeidet til Vang, jobbar 
han mot verkemiddelapparatet og beslutningstakarar der det er naudsynt og deltek 
på regionale samlingar. Han har ansvaret for næringsfrukostane og andre 
næringsretta arrangement, samt at han er i dialog med alle som skal stille søknad til 
næringsfondet.  

 
 
Styret 
Joachim Hjermann Dahl (styreleiar), Anders Hermunstad, Anniken Olimb Myhre, 
Helge Bjørneseth, Anna Szalaj, Ingeborg Lunde, Lise Lajord Munk satt i styret. Odd 
Ivar Kirkeengen og Frank Tindvik var vararepresentanter.  
 
Det vart gjort endringar i styret på styremøte 29. juni 2023, då valkomiteen la fram 
si innstillig til nytt styre. Ingeborg Lunde går ut av styret. Inn kjem Mari Eline 
Nylund.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://vangivaldres.no/
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Næring  
Hovudsaker 2023: 
 
Kortversjonen er et år med høgt trykk på mange arbeidsfelt innen næringsutvikling. 
I stikkordsform kan det oppsummeres slik: 
 

• Omstilling i bredt perspektiv for flere forretnings- og samfunnsområder 
• Videreføring av eksisterende og nye tilskuddsordninger 
• Lokalt og regionalt arbeid for ENØK satsing 
• Rekruttering til ulike bransjer og stillinger 
• Veiledning om videre vekst og skalering i enkelte bedrifter inkl. fasilitering 
• Næringsarealer i Vang 
• Nyetableringer og motivering til oppstart av ulikt omfang 
• Faste møteplasser for næringslivet 
• Fag og temasamlinger 
• Videreføring og samarbeid for ulike former for bedriftsnettverk, bedrifter i 

samarbeid 
• Regionale ordninger og løsninger 
• Veiledning om finansiering og tilskuddsordninger 

 
 

Generelle forutsetninger og status 
De samme hovedtrekkene som vi hadde med oss fra 2022 har også vært gjeldene i 
2023. De viktigste kulepunktene her er. 

• Konjunkturene er mot oss, som alle andre bedrifter, lokalsamfunn, byer og 
land i Norge og Europa.  

• Investeringer satt på vent, utsatt eller forkastet. 
• Tungt og vanskelig drift i enkelte bransjer og bedrifter. 
• Usikkerhet i forhold til kostnadsnivå. 
• Renteøkninger. 
• Noen lokale bedrifter og bransjer har hatt god omsetning og stødig drift. 
• Omstilling er fortsatt høyaktuelt og vil være det i lang tid framover. 
• Strømstøtteordningen var etterlengtet og positivt signal. Denne gav positiv 

forutsigbarhet for næringslivet. 
Nye kriterier for tilskudd fra «bærekraftig samfunnsutvikling» treffer godt for 
bedrifter som vil investere. Spesielt innen energiøkonomisering – ENØK tiltak. Her 
er det flere initiativ på gang, og ordningen bør videreføres 
 
Behov for ansatte 
I løpet av 2023 er det 120 annonser etter ca. 130 stillinger på våre sider 
vangivaldres.no. Det er en bekreftelse på våre utsagn og problemstilling over tid. 
At rekruttering av arbeidskraft til Vang vil bli viktigere og viktigere i tiden 
framover. 
Med så høgt antall stillinger på markedet er det naturlig at fokuset på rekruttering 
til bedrifter og offentlige sektor blir intensivert. Et arbeid som vi i Innovangsjon er 
tett på sammen med Vang kommune og lokale bedrifter. I første omgang et økt 
fokus på lærlinger.  
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Det finnes en del artikler og oppslag om lærlinger på våre nettsider, for å vise 
lærlingemulighetene i Vang. Dette er et pågående fokus og arbeid fra vår side, og 
vil bli strukturert ved samarbeid framover. 
I første rekke er det bedriftene og de ulike kommunale etatene som merker 
utfordringene for å rekruttere.  
Flaskehalsene er ofte:  

• Attraktive boenheter.  
• Attraktiv arbeidsgiver og stillingsinnhold. 
• Sosialt nettverk for den ansatte eller lærlingen. (Hvis den ansatte ønsker 

det) 
• God arbeidsplasskultur og samfunnsforhold for å flytte tilbake. 
• Ordninger etter at folk har jobbet ute en stund. 
• Mulighet for etter- og videreutdanning. Gjerne sammen med flere. 
• Lønn og andre primære faktorer som forsikringer, pensjon, fleksibilitet og 

fritidsmuligheter 
 
 
Næringsutvikling 
Over tid har vi hørt bruken av påstander som «Vi må skape arbeidsplasser for å få 
tilflytting». Dette er en påstand som ikke er riktig og gyldig alene. Sammenhengen 
er mye større, og derfor er det viktig at «næringsutvikling» har en bredere 
betydning i retning av samfunnsutvikling. For innbyggere og arbeidstakere er det 
minst like viktig med alle andre sosiale-, oppvekst- og trivselsfaktorer som spiller 
inn. 
For oss har året med næringsarbeidet i hovedsak vært tilstedeværelse, samtaler og 
oppfølging med mer. Ikke nødvendigvis samlinger for flere, men individuelle 
oppfølginger – se nedenfor.  
 
I 2023 har vi arrangert tre næringssamlinger (frokost og kvelder), hvor en av de 
spesielt orienterte om nye ordninger og kriteriene for næringstilskudd «bærekraftig 
samfunnsutvikling». En temadag – teknologidag bygg med SKV (Skaperkraft Valdres) 
med flere.  
 
Vi har deltatt i regionale utviklingsområder innenfor omstilling med 
Omstillingsprogrammet i Nord- Aurdal (regional del), Valdres Næringshage, regional 
ENØK kompetanse og bransjesamarbeid for omstilling med E-verk og banker. 
Orientering for Innlandet fylkeskommune Kunst og Kultur. Samt næringssamling 1. 
linjetjenesten i innlandet.  
 
Gjennom året har vi deltatt ved 83 henvendelser og initiativ for, og om 
næringsrettet arbeid i Vang. Mange av disse har vært pågående arbeid gjennom 
hele perioden, og vil fortsette videre framover. Andre har vært engangsoppfølging. 
Antall henvendelser viser at det er bevegelse i de ulike bransjene og bedriftene 
lokalt. Enkelte bedrifter velger også å ikke ta kontakt. Årsaken til det skal vi ikke 
komme inn på nærmere. 
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Pågående og videre arbeid, i stikkordsform 
• Knoppskyting – ideutvikling og inspirasjon for nyetableringer. Vekst i 

eksisterende næringer i ulike deler av Vang i Valdres.  
• Ta i bruk næringsarealer. Få fart på private reguleringsplaner for ulike 

formål. Kartlegge potensialer, og utvikle mer næringsareal for ulike former. 
• Næring som naturlig innhold i tettstedene. Ryfoss, Vang og Tyinkrysset. 

o Andre grender sine muligheter for etableringer og aktivitet.   
• Større bredde i synliggjøring av næringsmuligheter i Vang i Valdres. 
• Fortsette arbeidet med omstilling. Vi er for eksempel avhengige av ulike 

typer godkjenninger, autorisasjoner og sertifikater for sikre egen drift i 
bedriftene, og for å tiltrekke oss besøkende og fastboende.  

o Et eksempel på dette kan være Kongevegen over Filefjell, som har 
Europa Nostra og Vakre vegars priser. Dette henger tett sammen med 

• Kompetanseheving. Ulike typer kurs og samarbeid, som kan føre til ulike 
former for sertifisering. Disse som eksempel: 

o Miljøfyrtårn, bransjesertifisering, besøkssenter Jotunheimen & 
skarvheimen 

o Med flere  
 
 
Noen «større» arbeidsfelt vi har hatt i 2023, og vil ha gående videre framover 

• Vi etablerte prosjektgruppe for å få etablert «Besøkssenter Jotunheimen 
nasjonalpark vest». Søknad ble sendt til Miljødirektoratet. Vi arrangerte 
møter med de og informerte. Endte med avslag, og besøkssenteret ble lagt 
til Årdal og Utladalen. 

• Søknad om Vinmonopol til Vang, ble avgjort ved utgangen av 2023 med 
avslag. Trafikkgrunnlaget er for lite til at det er forretningsmessig forsvarlig 
ut fra Vinmonopolets kriterier  

• Synliggjøring av næringsarealer 
• Fokus på unge i arbeidslivet – lærlinger. Eget pågående prosjekt i 3 år  
• Stedsutvikling i kommunesenter. Eget prosjekt med Vang kommune og 

Innlandet fylkeskommune i 2023 og 2024.  
• Frivillig innsats og aktivitet har hatt naturlig ekstra fokus i vårt daglige 

arbeid (nevnt annet sted i rapporten). Dette arbeidet har også klare 
paralleller til næringsdrift i Vang i Valdres. 

 
 
Hva blir avgjørende å få til framover 

• Avgjørende å ta posisjon for rekruttering 
• Vang sin identitet i videre vekst og utvikling 
• Vise bredde og variasjon i bosetting og næringsstruktur – muligheter 
• Realisere små attraktive boenheter. 
• Stimulere til økt aktivitet og møteplasser i alle sentrum (Ryfoss, Vang, Øye 

og Tyinkrysset). «Knoppskyting» 
• Vurdere et tydeligere mandat for samhandling mellom Innovangsjon og Vang 

kommune politisk og administrativt 
• Moment og handling i pågående planer.  
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• Opplyse om samfunn og næringsforståelse som forutsetninger for 
befolkningsvekst. Innbefattet tverrsektorielt forståelse og roller i både 
privat og offentlig sektor i Vang. 

• Kompetanseheving, med ordninger for etter- og videreutdanning i offentlig 
og privat sektor. 

 
• Utfordringene blir ikke mindre, og mulighetsrommet blir større ved handling. 

Fortsette det kommunale arbeidet som er tydelig i to av setningene i dagens 
visjon til Vang kommune: 
«Vi skal vera aktive i høve til endringer i samfunnet. Ta grep om utvikling 
og ha tru på framtida» 

• Innovangsjon sin visjon: «Vang bygger Vang» 
 
Møteplasser og stedsutvikling 

• For helheten, også for næringsdrift, er kommunesentra og naturlige sentrum 
viktige. Der møteplassene har en vesentlig rolle for lokalsamfunnet og 
næringsutvikling. Som eksempel her kan framtidens bibliotek, Jokerspace, 
kafeer, parker, handel, aktivitet og ikke minst kultur være stikkord for 
utvikling. Sammen med ulike kulturaktører, frivillige lag og organisasjoner 
etc. I fellesskap har de en viktig rolle for å skape ulike typer miljø for 
myldring og nyskaping.  

 
 
 
Bu i Vang 
Hovudsaker 2023: 
 
 
Bustader, leige: Etterspørselen etter bustad til leige var stor i hele 2023. 
Innovangsjon har fått fleire henvendelser frå både einslige, par og 
småbarnsfamilier som ønskjer å flytte til Vang, men som ikkje finn plass å bu. Dei 
som ikkje har tilknyttning til Vang frå før vil naturleg nok prøvebu ei periode, før 
dei tek steget og kjøper. Difor er leigemarkedet ein viktig faktor nettopp for at folk 
skal få teste livet i Vang, og utan denne moglegheiten mister ein potensielt mange 
folk til bygda. Totalt åtte bustader ute på leigemarkedet i 2023, som har vore på 
nettsida vår.  
 
Bustader, sal: I 2023 er det blitt seld totalt 10 bustader i Vang, aller mest på 
vårparten. Alle i rimelig god standard, og då ser ein ofte at dei forsvinn fort.  
Salgsprisene i Vang er generelt gode, og kvadratmeterprisen er ca. 30.000 per 
kvadratmeter for oppgraderte objekt. Markedet for salg av boliger er naturlig 
tregt, grunnet høye byggekostnader og usikkerhet rundt høy rente.  
 
Bustader, tomter: God dialog med dei ulike tomteutviklarene som stadig når nye 
mål i sine felt. Klukkargrende er i gong med å byggje og fleire er på tur opp. 
Krøssvøllhaugadn siktar seg inn på eit nytt trinn med ti nye tomtar, og vil i gong 
med grovplanering i løpet av 2023. Fjellheim har vore litt på vent grunna vatn og 
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avløp, men er i gang med planlegging av sal på tomter, og sal av tomannsbolig. I I 
Føsselie vart nokre tomter seld etter at kommunen rabatterte tomteprisen, det er 
kjekt å sjå. Vi heier på dette vedtaket og håpar at det bidreg til økt attraktivitet 
og aktivitet i Føsselie fremover. Tiltak om tilskudd til boligbygging er bra og viktig.  
Beløpet per år bør økes, alternativt bruke neste års beløp. ¨Først til mølla¨, er 
negativt for en så god ordning, her bør det ikke være begrensninger.  
Tilskot for istandsetting av bustad for utleige kan ha en kortsiktig og god effekt på 
å få fleire objelt ut på markneden. Ein slik ordning bør ikkje vera for detaljert. 
Fleire av objekta som i dag blir utleigd kan forsvinna frå leigemarknaden på grunn 
av tidmessig elde, og bør koma med i ein slik ordning for tilskot. 
 
Fritidsbustad/hytter: Dette går sin gang i regi av de ulike utbyggerne og selgerne. 
Vi har ei eigen landingsside på nettsida vår, der utbyggere og andre er velkomne til 
å gi innspill til innhold. Vi har ei enkel men komplett oversikt over alle 
tomteområde på vangivaldres.no. Elles er finn.no kanalen for å omsetje 
fritidsbustad i Vang. For sal av ferdige hytter let vi finn.no ta seg av dette. Se 
utfyllende informasjon under prosjekt 2023.  
 
 
Blest om Vang 
Hovudsaker 2023: 
 
Riksmedia: Lite publisitet fra større medier om Vang dette halvåret, foruten 
Skutshorn-saken som har vekt stort interesse i større medier. Dog godt nevnt i 
podkasten til NRK Ekko i haust, der Innovangsjon SA blir tatt opp som eit godt 
eksempel på bygdeutvikling.  
 
Lokale meider: Godt samarbeid og dialog med Avisa Valdres og Oppland 
Arbeiderblad. Når vi synes vi har ekstra gode saker på lager sender vi gjerne 
avgårde til lokalavisene, og ser at dei tek i mot med opne armar – det set vi pris 
på. Ellers får me også titt og ofte forespørsel frå Avisa Valdres om dei kan få bruke 
sakene våre.  
 
Heimeside: På vangivaldres.no er fokuset på å lage godt og bredt redaksjonelt 
innhold, med særlig fokus på dei unge. Det siste halvåret har også mykje av 
innholdet på nettsida vore presentasjonar av lag og foreningar, i samarbeid med 
Vang Frivilligsentral. Dette har vore tidkrevande og plasskrevande på nettsida vår, 
noko som gjer at me har dekt andre saker i varierende grad.  
 
Gjennomsnittleg engasjementtid på heimesida har i 2023 vore 1 minutt og 20 
sekund. Flesteparten av dei som finn nettsida vår, går gjennom sosiale medier. 
Likevel ser me at det er nesten like mange som aktivt søker opp vangivaldres.no.  
I vinter gjekk me også i gang med å utvikle ei landingsside saman med næringslivet, 
men som tidlegare nevnt er denne fortsatt under utarbeidelse og ikkje ferdig 
etablert endå.  
 
Totalt 84 nyheitssaker på nettsida i løpet av året.  

http://vangivaldres.no/
http://finn.no/
http://finn.no/
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Me har og to funksjonar på heimesida vår som er svært mykje i bruk, både kalender 
og foreningsportal er ofte besøkt i løpet av ei veke – naturleg nok. Det er kjekt å 
sjå at dette er nyttig for folk i bygda, og at det kan vere eit oppslagsverk for dei 
som ønskjer å delta på ulike aktivitetar/ arrangement i Vang. 56 100 visninger på 
¨Kva skjer¨ i 2023.  
 
 
Sosiale medier: Facebooksida til Vang er flittig brukt og er fortsatt den aller 
viktigaste kanalen me har for å nå ut til folket. Generelt i samfunnet er det rift om 
likes og engasjement, og ein ser at det må jobbes litt meir for å tiltrekke seg 
oppmerksomheit til ulike poster. Det gjør at vi er mer selektive på det som legges 
ut, slik at det som postes – er i god kvalitet. Jevnt over godt med engasjement på 
det publiseres, både arbeid, boliger og saker. Følgerskaren vår vokser stadig – 
skrivande stund har vi no 5300 likes på sida vår og 5500 følgjarar.  
 
Instagram er ein anna type kanal, som blir meir personleg og ofte når ut til eit litt 
anna publikum. Likevel har vi fokus på at profilen skal speile bygda, folkene og gi 
inntrykk av kva som skjer i Vang, og ikkje at det skal være ein glansprofil med kun 
skiløyper og solnedganger bak fjell. Vi opplever godt med engasjement ved 
publisering og #vangivaldres er flittig brukt året rundt – det er positivt og artig å 
sjå! Denne kanalen kan vi også bli endå betre til å bruke meir strategisk inn mot 
dei unge følgjarane våre.  
 
Arrangement: Vi arrangerte ein Fredaskos i Høre i midten av mars, i samarbeid 
med dyktige karer i Høre mannskor og Tørstad&Co. Det vart ein særdeles triveleg 
kveld, med quiz, song frå mannskoret, god mat frå Sara´s kafe, dansing på gulvet 
og mykje artig prating. Å arrangere i lag med andre merkar me oss som svært 
givande. Vi registrerer at fleire ulike aktørar legg opp til eigne arrangement, og 
heilheiten gjer at det er til tider nok å finne på en fredagskveld. Likevel skal vi 
ikkje slutte å arrangere trivelige møteplassar av den grunn.  
 
Viser til næringsdelen i rapporten for arrangement innan næring 2023.   
 
Ein viktig del av å jobbe i Innovangsjon er også å oppmuntre til/ støtte og bleste 
ulike initiativ og arrangmenet i bygda, noko det har vore mykje av det siste året – 
og det er bra!  
 
Verdt å nevne i denne rapporten er også Vang kommune sin fest til ungdommen i 
romjula, som er ein fast og veldig fin tradisjon i bygda vår. I 2023 har det vore litt 
misforståelsar med tanke på Innovangsjon si rolle i dette arrangementet. 
Innovangsjon har aldri hatt noko ansvar for planlegginga eller gjennomføringa av 
festen, dette har vore Vang kommune sitt arrangement i alle år. Vi bidrog i 2023 
likevel med å sette saman ein festkomite, og var med på eit oppstartsmøte.  
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Prosjekter i hovudtrekk i 2023: 
 
 
Lærlingprosjektet: Saman med Vang kommune har Innovangsjon i 2023 danna ei 
prosjektgruppe som vil jobbe med å styrke lærlingmiljøet i Vang, og på sikt få 
fleire kompentente yrkesaktive personer i befolkningen som bidrar til eit levande 
lokalsamfunn i Vang i framtida. Saman med næringslivet ønskjer vi å ha som mål, 
at Vang skal vere førstevalget for lærlingar til å utdanne seg som fagarbeidar. Som 
lærling havnar du ofte midt imellom to stolar i livet, ein er verken ungdom eller 
fullt ut voksen. Difor er viktigheita av å skape eit godt miljø rundt alle lærlingar i 
Vang, på tross av bedrift, særdeles viktig og noko vi ønskjer å ha mykje fokus på 
framover. I dette prosjektet er det også satt ned ei eiga styringsgruppe, som er 
bredt forankra i næringslivet.  
 
Stedsutvikling i kommunesenteret: Rett før sommaren opna det seg ein 
moglegheit til å søke midler hos Innlandet fylkeskommune for å øke attraktiviteten 
i sentrum – stedsutvikling i kommunesenteret. I samarbeid med Vang kommune 
søkte vi og fikk tildelt 250.000 til ein moglegheitsstudie for bruk av eksisterande 
bygg; Klokkarhaugen og området rundt, med prosjektledelse og relaterte 
aktiviteter. Formålet er å skape en solid 
og attraktiv møteplass og naturlig tilholdssted i sentrum for barn, voksne, 
innbyggere, besøkende, arbeidende og tilreisende. 
 
Landingsside/ felles blest av Vang: Etter at fleire frå næringslivet var på 
hyttemesse i vinter, vokste det fram eit ønskje om å få til ein større, breiare og 
meir langsiktig blesting av Vang, der Innovangsjon kan vera motoren. Første steg i 
denne prossessen var å danne ei prosjektgruppe saman med ulike representantar 
frå næringslivet, samt utvikle ei landingsside på vangivaldres.no. Prosjektet er 
heilt i startfasen og vegen og strukturen vidare skal utvikles i løpet av 2024.  
 
Elevbedrifter/ Ungt Entreprenørskap: både besøk på 1724 med omvisning, 
innblikk i Innovangsjon sitt arbeid og pitcher fra ulike bedrifter i næringslivet. Me 
har vore delaktige i IdeLab, der bedriftene fortel om sine planar og tankar, heilt i 
startfasen. I tillegg er me årleg på VBU for å halde foredrag i markedsføring og 
sosiale medier, samt eit foredrag i pitch/ salgsinnlegg.  
Me intervjuer også alltid alle elevbedrifter og blester dei på våre eigne sider, både 
for at dei skal få følelsen av å snakke med media om bedriften sin, men også for at 
dei skal få oppmerksomhet rundt produktene sine. Gledeleg er det også at VBU i 
2023 vann prisen for årets entreprenørskapsskole! Å vera tett på elevbedriftene er 
svært givende og viktig arbeid – at dei får eit forhold til Innovangsjon allerede frå 
dei er unge, ser me på som kjempepositivt.  
Elevbedrifter er eit samarbeid mellom VBU, Ungt Entreprenørskap, Skaperkraft 
Valdres og Innovangsjon.  
 
Velg Valdres: Eit prosjekt i regi av Valdres Natur – og Kulturpark. Rett før påske 
2023 lanserte dei ein felles plattform for alle kommunene i Valdres, med 
informasjon om alle kommuner, jobbmoglegheiter, boligmarked, nyheiter og 
kalenderoversikt. Dette som eit forsøk på å viske ut litt av kommunegrensene, og 
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se Valdres som ein felles region, der vi alle kan dra lasset sammen. Det ene slår 
ikke i hjel det andre, og vi synes dette er et fint initiativ for alle kommunene i 
Valdres. Ettersom Innovangsjon nå er å anse som veteraner innen bygdeutvilkling, 
har vi vært delaktige med innspill og inspirasjon fra starten av prosjektet. I tillegg 
er me med på nokre møter i løpet av året, der representantar frå kvar kommune 
held kvarande oppdatert på kva som skjer, og får innblikk i utviklinga av Velg 
Valdres.  
 
Inkluderende frivillighet: Innovangsjon har hatt ei viktig rolle i prosjektet saman 
med Vang Frivilligsentral. Foreningsportal, utarbeidelse av magasin og ny 
kalenderløsning er blant det nye dette året. I slutten av 2023 ble 
Frivillighetsmagasinet endeleg klart, og sendt ut til alle postkasser i Vang. Dette 
håpar og trur vi også kan bli eit fint tilskot i velkomstpakka for nye innbyggjarar i 
Vang. Magasinet skal også implementeres på nettsida vår, slik at alle kan få 
moglegheit til å lese magasinet.  
 
Valdresboka: I samarbeid med Valdres Natur – og Kulturpark har me vore delaktige 
med å skrive fire av tekstane i boka ¨Riss¨ som kom ut i november 2023.   
 
Kartlegge kompetanse på læringssenteret: I november hadde me eit samarbeid 
med læringssenteret for å kartlegge all kompetanse, for å lettare hjelpe 
flyktningar frå Ukrainia ut i arbeidslivet. Ved god hjelp av tolk gjekk vi igjennom 
alt frå utdanning, arbeidserfaring, språkferdigheter, bilsertifikat og ønskjer for 
framtidig jobb. I etterkant er alt dette ført opp i eit systematisk skjema. Prosjektet 
er gjort på bakgrunn av en forespørsel frå næringslivet sjølv, om kva slags 
kompetanse som finnes. Kartlegging er klar og bedriftene tar direkte kontakt med 
læringssenteret for mulig arbeid.  
 
 
 
Foredrag i 2023: 
 
Vinjerock x Vang kommune: På forespørsel frå Vinjerock planla Innovangsjon 
saman med Vang kommune og forfattarane av boka Badstufolk, å halde ein 
pratesekvens under årets festival. Dette vart utsett til 2024 – og me gler oss minst 
like mykje til å preke i lyngen om den initiativrike bygda vår til sommaren.  
 
Panelsamtale i Åndalsnes // Innovasjonsfestivalen: I November var me invitert til 
Innovasjonsfestivalen i Åndalsnes for å delta i ein panelsamtale om 
omdømmebygging. Panelsamtalen var leda av ein journalist, og med i 
panelsamtalen var Ruralis, Molde næringsforum og Innovangsjon.  
 
Læringssenteret – fortelle om Innovangsjon: På forespørsel frå læringssenteret 
fekk me ein god time i haust fortelle om Innovangsjon. Ved god hjelp av dyktig tolk 
vart det ein fin sekvens med info om kva Innovangsjon kan bistå med, og mange 
spørsmål frå lyttarane. Slike oppdrag er veldig fine og meinigsfulle å få ta del i.  
 
Boligutviklingskonferanse i grenseregionen Dalarna- Innlandet og Värmland: På 
hausten fekk me forespørsel frå Grensekomiteen Innlandet-Dalarna om å delta med 
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eit innlegg på ei boligkonferanse i Trysil. Eit innlegg om attraktive plassar for unge 
og tilflyttarar var rigget og klart til gjennomgang, då foredragsholdaren frå 
Innovangsjon brått vart sjuk. Likevel sett me stor pris på å bli spurt om slike 
oppdrag, og at me vekker interesse langt utanfor Valdres sine grenser.  
 
 
 
 
Henvendelser fra potensielle tilflyttere i 2023: 
 
I løpet av eit heilt år har ofte fleire henvendelser frå folk som er interessert i å 
flytte til Vang, eller flytte heim. I størst grad er det par eller enslige som tar 
kontakt, og i mindre grad småbarnsfamilier. Nokon har nesten bestemt seg før dei 
tek kontakt, og andre sitt på gjerdet, er meir usikre og ønsker informasjon. Ofte 
tek dei kontakt per e-post eller telefon for ein uformell prat om korleis livet i Vang 
er. Då er vi alltid raskt ute med å be på kaffe og ein prat på kontoret vårt, få dei 
opp hit og la dei kjenne på varen. Andre vel å flytte til Vang utan at dei tek 
kontakt med Innovangsjon.  
Ein viktig del av jobben vår i Innovangsjon er å ta imot folk som er interessert, 
fortelle dei om Vang og alle moglegheitene som er her, og understreke at vi gjerne 
hjelper dem med både arbeid og bolig, så langt det er mulig. Fleire av dei som 
vurderer Vang, vurderer også andre små fjellkommuner. Vi er difor i konkurranse 
med andre bygder, og nokre gonger trekk dei det lengste strået. Mykje av grunnen 
til dette, meiner vi er boligmarkedet. Det siste året har det vore vanskelege å finne 
egna bustader som folk ønskjer å bu i, og vi opplever at fleire har ¨snudd i døra¨, 
når dei har beveget seg ut på boligmarkedet i Vang.  
 
Totalt 9-10 henvendelser frå mulige tilflyttere i 2023 – både småbarnsfamilier, 
enslige og par, hvorav 7 personer av disse har flyttet hit.  
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